
REFERAT 
privind situatia achitarii onorariilor corespunzatoare asistentei juridice obligatorii  

asigurate de avocatii Baroului Bucuresti 
 
 
 
 

Urmare a delegarii mele in vederea intocmirii prezentului referat, am solicitat 
Serviciilor de Asistenta Judiciara si de Contabilitate ale Baroului Bucuresti comunicarea unor 
date privind  

• achitarea onorariilor aferente asigurarii asistentei obligatorii de catre avocatii 
din cadrul Baroului Bucuresti,  

• sursa fondurilor din care acestea au fost avansate si  
• situatia debitelor. 

 
In urma analizarii datelor comunicate rezulta ca, in temeiul protocolului din 

23.06.2005 incheiat intre UNBR si Ministerul Justitiei, avocatii Baroului Bucuresti sunt 
creditorii Ministerului Justitiei cu suma 328.050 RON, reprezentand onorarii neachitate 
corespunzatoare asistentei asigurate in lunile Ianuarie – August 2008. Astfel, in timp ce 
onorariile neachitate corespunzatoare lunilor primului trimestru sunt modeste (sume care ating 
10.000 RON doar in cursul lunii Februarie), acestea cresc in cel de-al doilea trimestru si in 
luna Iulie la o valoare de circa 20.000 pana la 35.000 RON, culminand cu luna August 2008 
unde debitul este de 191.075 RON. 
 

Din aceste sume, Tribunalul Bucuresti a achitat in primul trimestru suma de 717.010 
RON reprezentand onorarii aferente lunii Ianuarie – Martie 2008. In prezent Tribunalul 
Bucuresti inregistreaza un debit de 1.075.740 RON (cca 11 miliarde lei vechi) fata de avocatii 
bucuresteni. 
 

Pe de alta parte, Baroul Bucuresti, “in virtutea procedeului instituit de fosta 
conducere”, a achitat onorarii aferente asistentei obligatorii in cuantumul a 1.854.735 RON 
pana in momentul in care conducerea baroului a luat la cunostinta de epuizarea fondurilor 
M.J. cu aceasta destinatie. Precizam ca din din aceasta suma s-a achitat de catre Tribunalul 
Bucuresti suma de 717.010 RON aferenta primului trimestru asa cum am indicat mai sus. 
 

Va rog sa observati ca cresterea ordinului de marime al onorariilor restante este 
determinata de sistarea avansarii fondurilor de catre Baroul Bucuresti “in virtutea procedeului 
instituit de fosta conducere.” 
 

Fara a-mi fi fost comunicat in scris, in urma lamuririlor verbale furnizate de 
functionarii celor doua servicii, am determinat ca “in virtutea procedeului instituit de fosta 
conducere”, Baroul Bucuresti avansa fondurile necesare achitarii onorariilor cuvenite 
avocatilor care asigurau asistenta obligatorie, reglandu-se ulterior periodic cu ordonatorii de 
credite. 
 

Aparent, decanul dispunea plata sumelor reprezentand onorarii cu acordul Consiliului 
Baroului Bucuresti, la randul sau descarcat prin hotararea anuala a Adunarii Generale. In lipsa 
intrunirii statutare si valabile a Adunarii Generale a Baroului Bucuresti din cursul anului 
2008, proiectul de buget intocmit nu a fost aprobat, iar organele de conducere au functionat in 
aceeasi parametri bugetari aprobati de Adunarea Generala din Iunie 2007.  



 
In aceste conditii, organele de conducere ale Baroului Bucuresti, in lipsa mandatarii de 

catre Adunarea Generala (neintrunita statutar) au procedat la conservarea patrimoniului, 
sistand practica avansarii disponibilitatilor pentru onorariile aferente lunii August sau alte 
restante. 
 

Astfel, in conditiile in care prodecanii Baroului Bucuresti achitasera in avans suma de 
1.159.674 RON din fondurile baroului si au fost informati despre imprejurarea ca fondurile 
justitiei destinate asigurarii asistentei obligatorii s-au epuizat, acestia au sistat finantarea 
cutumiara a asistentei din oficiu, ca o masura de conservare. Ulterior, prodecanii au sesizat 
Consiliul Baroului Bucuresti care, la randul sau, dupa dezbateri ample, a confirmat rezervele 
prodecanilor din considerente bugetare. 

 
Or, in aceste conditii, cand Consliliul Baroului s-a pronuntat asupra unei chestiuni care 

obliga noul decan, singurul organ care poate aproba reluarea finantarii avansurilor din 
fondurile baroului este Adunarea Generala a Baroului Bucuresti. 

 
In consecinta, propun introducerea acestei chestiuni pe ordinea de zi a Adunarii 

Generale din 12.10.2008. 
 
 

Anexez prezentului referat datele comunicate de serviciile de specialitate ale baroului. 
 
 

Prezentul referat a fost intocmit de avocat Mihnea Stoica – consilier al Baroului 
Bucuresti, in temeiul delegarii de catre Consiliul Baroului Bucuresti in sedinta din 2.10.2008 
 
 
 

9.10.2008      Cu deosebit respect, 
 

avocat Mihnea Stoica 
 
 
 
 
 


